

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱
Special topics on Sport, Fitness and Recreation 運動休閒專題研究

當期課號	7625	Course Number	7625
授課教師	李素箱	Instructor	LEE,SU SHANG
中文課名	運動休閒專題研究	Course Name	Special topics on Sport, Fitness and Recreation
開課單位	休閒事業管理系碩士在職專班二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	(一)瞭解近年運動休閒產業管理之議題。 (二)瞭解研究論文之撰寫流程與架構。 (三)期刊文獻及研究主題之研讀與討論。 (四)增進研究生的關鍵及邏輯思考的能力。 (五)懂得彙整研究之結果。	Objectives	1. To understand the issue of sports and leisure industry management in recent years. 2. To understand the process and framework of writing a dissertation. 3. The study and discussion of the periodical literature and research topics. 4. To enhance a postgraduate's crucial and logic thinking ability. 5. To know how to combine and sort out the research findings.
教材	王宗吉等譯(2005)。運動與休閒管理。台北市：桂魯。 健康體適能指導手冊(2005)。台北：易利。 郭秀娟(2005)。運動休閒健康管理總論。台北：新文京。	Teaching Materials	Translated by Wang, Tsung-Chi and others (2005). Sports and Leisure Management. Taipei City: Guei-lu. Health and Fitness Instruction Manual (2005). Taipei: Yi-li. Kuo, Hsiu-Chuan (2005). Introduction to Sports, Leisure, and Health Management. Taipei: Sin-wun-jing.
成績評量方式	平時成績：20% 主題單元報告：20% 先驅研究：40% 統整期末報告：20%	Grading	Participation: 20% Special topic report:20% Pilot study: 40% Final report: 20%
教師網頁	-		
教學內容	1.台灣運動休閒健康產業發展概況 2.運動與現代文明病之關係 3.運動與健康管理 4.市民運動中心經營與管理 5.運動休閒論文參考文獻之APA格式 6.企業參訪	Syllabus	1. The general situation of development of sports, leisure, and health industries in Taiwan. 2. The relationship between exercise and modern diseases of civilization. 3. Sports and health management. 4. Operation and management of a civil sports center. 5. APA form of reference literature of a sports and leisure dissertation. 6. Visiting an enterprise.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。